
Protokół  nr XLII /10 
z  odbytej  Sesji  Rady  Gminy  Brody 

w  dniu  29 września  2010r. 
 

1.  Otwarcie  obrad  XLII Sesji   Rady Gminy  Brody. 

 
              Przewodniczący Rady Gminy p. Lech Kossak o godz. 904 otworzył obrady XLII 
Sesji Rady Gminy Brody.  
Na podstawie listy  obecności stwierdził prawomocność obrad. 
Na 15 radnych ustawowo,  obecnych było 13.  
Radni nieobecni : 
 p. Dagmara Dobrzańska -  usprawiedliwiona 
 p. Tomasz Stojecki - usprawiedliwiony 
 
Przewodniczący Rady spytał czy są uwagi do proponowanego porządku obrad. 
Uwag nie zgłaszano. 
Przewodniczący prosił o przegłosowanie kto jest za proponowanym porządkiem obrad? 
Porządek obrad został  przyjęty jednogłośnie. 
 
2.  Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

Przewodniczący spytał czy są uwagi do protokołu z poprzedniej sesji? 

M. Tracz zwrócił uwagę na nieprawidłową nazwę komisji – na str. 1 zamiast „komisja 
Mienia Komunalnego”  powinno być „komisji Spraw  Społecznych”. 
 
Protokół został przyjęty przez radnych jednogłośnie. 

3.Informacja Wójta o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyj-nym. 

 
Wójt przekazał radnym  informacje na piśmie. 
Przewodniczący Rady – w związku z nieobecnością Wójta na sesji zaproponował, by  
uwagi lub wnioski do Wójta były zapisane wówczas będą one przekazane Wójtowi. 
 
R. Kowalczuk prosił o rozszerzenie wiadomości dot. pkt 4 na temat konferencji   
pt.” aktualny i przyszły profil gospodarczy  województwa lubuskiego”. 
 
 
4.  Informacja Przewodniczącego Rady oraz Przewodniczących komisji o 
działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym.  
 
Przewodniczący Rady 
- 14.09.2010r. dokonał analizy oświadczeń majątkowych 
- 16.09.2010r. uczestniczył w posiedzeniu komisji budżetu, 
- 17.09.2010r. był obecny na posiedzeniu komisji spraw społecznych 
- 21.09.2010r.  w €rzędzie Gminy ustalał porządek i termin sesji. 
 
M. Tracz poinformował, że komisja Spraw Społecznych odbyła posiedzenie 17.09.2010r., 
natomiast komisja Rewizyjna spotkała się 20.09.2010r.  
W protokole Komisji Rewizyjnej w pkt 3 zamiast na sesji majowej wpisane jest na sesji 
czerwcowej. 
 
Z. Bednarski – komisja Budżetu miała posiedzenie 16.09.2010r. Radni w materiałach 
sesyjnych otrzymali wypracowane przez komisję wnioski 
Członkowie komisji  proponowali zaprosić p. Iżyka na sesję. 
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Przewodniczący Rady po rozmowie z Wójtem oraz śledząc pracę p. Iżyka uznali, ze nie 
ma potrzeby zapraszania, gdyż i tak nie wniósłby nic innego, niż to co przekazał radnym 
na wcześniejszej sesji. 
 
5.  Przyjęcie sprawozdania z wykonania przychodów i wydatków budżetowych za I 
półrocze   2010r. 
 
Przewodniczący Rady przypomniał, że sprawozdanie z wykonania budżetu zostało 
przez komisje  zaopiniowane pozytywnie. 
Pani Skarbnik odczytała uchwałę RIO w spr. wydania opinii o informacji o przebiegu 
wykonania budżetu Gminy Brody za I półrocze 2010r. 
 
Do chwili przybycia przewodniczącej  Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych p. Barbary Czahajdy odłożono  omówienie tematu dot. podsumowania akcji 
wakacje 2010r. 
 
Ad. 7 Informacja Wójta o realizacji uchwał Rady Gminy i wniosków komisji za I 
półrocze 2010r. 
 
Radni otrzymali informacje na piśmie. 
Nie było dyskusji w tym temacie. 
 
Ad. 8  Podjęcie uchwał w sprawie: 
 
- zmian w uchwale budżetowej na rok 2010 
Pani skarbnik prosiła o przyjęcie drugiego projektu, który dała radnym.  
Proponuje do dochodów  wprowadzić 10 tys. dotacji celowej dla OPS. 
Pani skarbnik prosi o przyzwolenie Rady  na : 
- wzięcie ( w razie potrzeby) środków na powódź w kwocie 10 tys. 
    5 tys. chce wziąć ze szkoły z projektu, który nie będzie realizowany 
    5 tys. z podatku VAT 
 
Przewodniczący Rady spytał, czy są za tym, by na razie przesunąć te środki? 
Radni wyrazili zgodę jednogłośnie. 
 
Przewodniczący Rady spytał kto jest za przyjęciem uchwały? 
Za uchwałą głosowali radni jednogłośnie. 
 
 - uzgodnienia projektu uchwały Sejmiku Województwa Lubuskiego zmieniającej 
rozporządzenie Wojewody w sprawie utworzenia Parku Krajobrazowego „Łuk 
Mużakowa” 
 
Przewodniczący stwierdził, że komisje przepracowały projekt uchwały. 
Odczytał treść  i prosił o przegłosowanie przyjęcia uchwały. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 1 osoba wstrzymała się od głosu. 
       
c/ nadania nazwy placu w m. Brody, 
 
R. Kowalczuk nie kwestionuje zasług ani celowości nadania nazwy, lecz zastanawia się, 
czy to jest godne miejsce (ten plac),  by uczcić tę osobę. 
 
M. Tracz czy nie potrzebna jest opinia sołectwa w tej sprawie? 
 
Przewodniczący Rady przypomniał, że komisje przychyliły się do projektu uchwały. 
 
Radca prawny wyjaśnił, że nie musi być opinia sołectwa, ze statutu to nie wynika. 
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W, Schleinig uważa, że jeżeli będzie nadana nazwa placu to jego funkcja się zmieni. 
 
R. Kowalczuk proponuje  przełożyć tę uchwałę na posiedzenie w przyszłym miesiącu. 
 
Pani Sekretarz wyjaśniła, że nazwa będzie nadana później, teraz to tylko podjęcie 
uchwały. 
 Aby powstał tam plac upłynie trochę czasu , należy  wykonać projekt, zrobić ogrodzenie , 
fontannę . 
 
M. Tracz sądzi, że na to potrzebne będą środki, dlatego sołectwo powinno o tym wiedzieć 
i to zaakceptować . 
 
Pani Sekretarz przypomina, że radni mają podjąć uchwałę w sprawie nadania  nazwy, a 
nie remontu. 
 
Radny R. Kowalczuk wycofał swój wniosek. 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały i prosił o jej przegłosowanie. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 10 radnych, 1 był przeciwny, 2 wstrzymało się od głosu. 
 
d/ nadania nazwy ulicy w m. Brody, 
 
Do projektu uchwały nie było uwag. 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 1 osoba wstrzymała się od głosu. 
 
e/ uchylenia uchwały Nr XXXVII/260/10 w spr. zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego w Zasiekach 
 
Do projektu uchwały nie było uwag. 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu. 
 
f/ odesłania skargi na działalność Wójta 
 
Radca prawny proponuje zamiast „odesłać”  wpisać „przekazać skargę”. 
Po odczytaniu treści uchwały przez Przewodniczącego Rady – 12 radnych głosowało za, 
1 był przeciwny. 
 
g/ udzielenia odpowiedzi na skargę Prokuratora Rejonowego w Żarach w spr. 
odpłatności za korzystanie ze świadczeń w przedszkolu. 
 
M. Tracz proponuje odpowiedzieć, aby oni zrobili tę uchwałę. 
Radca prawny też uważa, że dobrze by było, by ktoś wskazał jak to zrobić, może NSA 
coś wskaże. Sąd mówi, że powinniśmy podawać dokładne wyliczenia  kosztów, a to nie 
jest takie proste. 
 
R. Kowalczuk zacytował przepis prawny dot. tego zagadnienia, może za świadczone 
usługi powyżej 5 godz. powinno się pobierać 2 zł. 
Radca odpowiedział, że my tak mieliśmy napisane, ale to musi wynikać z konkretnych 
wyliczeń kosztów. 
 
R. Kowalczuk – na str. 3 uzasadnienia wkradł się  błąd pisarski - „jest” dwukrotnie 
powtórzono.   
 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za przyjęciem uchwały radni głosowali jednogłośnie ( 13). 
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6. Informacja podsumowująca akcję – wakacje 2010r. 

Informację przedstawiła przewodnicząca Gminnej Komisji Profilaktyki, Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych.  
Informacja jest załączona do protokołu. 
 
M. Tracz proponuje, by w przyszłym roku dziecińce były prowadzone we wszystkich 
wsiach i dłużej niż w tym roku. 
Pani B. Czahajda odpowiedziała, że komisja planuje na przyszły rok 30 dziecińców, czyli 
dwa razy więcej niż w tym roku. 
 
9.  Interpelacje  i zapytania radnych. 

 
M. Tracz  
– na ostatniej sesji p. Bednarski wyliczył, że  remont świetlicy w Kumiałtowicach   
   wyniósł 30 -50 tys. skąd te wyliczenia wziął?  
- kiedy będą sprzedane kontenery, jeżeli nie to należy sprowadzić je na teren 
  naszej Gminy i zabezpieczyć je. 
- przyłącze do p. Schlaffke miało być zrobione do końca września – prosi o 
  informację  
- na zatrudnienie osób na przewozach mają być informacje dla mieszkańców, jakie 
   kryteria trzeba spełnić żeby zatrudnić się na dowozach  
- na komisji rewizyjnej rozpatrywano spr. dowozu pracowników ZGKiM do miejsc 
   pracy Marianki, Brożka. Dowiedzieli się, że pracownicy dojeżdżają rowerem.  
  Jest samochód służbowy i zgodnie z umową  zawartą między kierownikiem a Wójtem  
  dowóz spoczywa na kierowniku. Proponuje zmienić umowę i określić kto ma potrzebę 
  jeździć. 
- dlaczego przy drodze  powiatowej w Brodach  koszą nasi pracownicy? 
- podesty do namiotów – skąd były środki? 
- czy te 10 tys. na OSP  przeznaczone będzie na zakup worków czy na wynagrodzenie, 
jak to było w sierpniu, gdzie za wyjazd , na jedną osobę dostali 18 zł. na dzień, jak było 
mało to mogli  się zgłaszać do OPS. 
 
Pani Sekretarz wyjaśniła, że: 
- powódź  finansował Wojewoda , jako wyjazd do akcji dostawali po 8 zł./godz. 
- w sprawie dowozów Pani Sekretarz wykonuje polecenia Wójta. 
  Wybór osób na dowozy nie wymaga ogłoszeń, ponieważ nie jest to konkurs. 
- kontenery będą przywiezione z powrotem do nas, 
- p, Schlaffke złożył pismo w spr. przyłącza , wyjaśnił, że ten termin nie może być realny, 
ze względu na wynikłe sprawy własnościowe tego obiektu. 
 
M. Tracz prosi o odpowiedź Przewodniczącego rady w spr. przyłącza do p. Schlaffke. 
Jeżeli nic nie będzie robione to wystąpi do Wojewody , że jest to niegospodarność. 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że gospodarstwo p. Schlaffke miało być opomiarowane 
Dziwi się, że są również problemy z opomiarowaniem Brodów i okolic.  Aby zmobilizować 
mieszkańców do instalowania wodomierzy może należy ustalić dwie stawki, inną za wodę 
z wodomierza i  wyższą dla pozostałych. 
Kierownik na następną sesję złoży informację w tej sprawie. 
Niech przygotuje na jakiej podstawie jest liczone ryczałtowe wykorzystanie wody. 
Jakie są prawne aspekty by, można było opomiarować p. Schlaffke, czy można to zrobić 
na siłę?. 
Radca prawny wyjaśnił, że należy zobaczyć jaka jest umowa na dostawę wody, sprawdzić 
regulamin.  
Do tej sprawy powrócą na następnej sesji. 
 
Z. Bednarski wnioskuje, by kierownik ZGKiM przedstawił bilans wody z wodociągu Datyń. 
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M Tracz – połowa Datynia  nie jest opomiarowana, nikt nie wie ile jest wodomierzy,ile 
przyłączy. 
 
Przewodniczący Rady uważa, że kierownik wie ile wody wypłynęło z hydroforni a za ile 
zapłacono – czyli musi podać bilans wody. 
 
Przewodniczący prosił o przegłosowanie wniosku, by na komisjach w październiku 
była przedstawiona informacja  o rozliczeniu wody w Datyniu za 9 miesięcy. 
Propozycję zatwierdzono jednogłośnie. 
 
Przewodniczący spytał, czy wejdą w życie dwie stawki wody? 
Pani Sekretarz stwierdziła, że propozycja dwóch stawek będzie załączona do uchwały. 
 
M. Tracz spytał na jakiej podstawie policzono, że na świetlicę poszło 30 – 50 tys. zł. 
Z. Bednarski odpowiedział, że oprócz materiałów policzono również robociznę. 
 
R. Kowalczuk – na zebraniu w J. Wysokich Wójt  obiecał, że firma, która robi inwestycje 
zobowiązała się do naprawy drogi. Nawieziono tłuczeń ale on nie zda egzaminu. Piach 
jest zmywany do rowu i zamula przepusty. Należy je udrożnić. Tłuczeń powinien być 
grubszy, bo ten popłynie z wodą. 
 
10. Wolne wnioski.    

T. Kuczkowski sołtys J, Dolnych prosi o interwencję, ponieważ jezioro opróżniają i woda 
zalewa łąki. 
 
11. Zamknięcie obrad Sesji. 

O godz. 1025  Przewodniczący Rady zamknął obrady XLII Sesji Rady Gminy Brody. 

 

Protokołowała 

Mirosława Dudziak 

 


